
Ordinær generalforsamlig Vigen vejlaug  25-05-2009 kl. 19.30 – 21.00,  Emdrup Kirke. 

Dagsorden:  

•1 Valg af dirigent og referant 
•2 Beretning fra bestyrelsen om vejlaugets virksomhed i det forløbne år 
•3 Fremlæggelse af regnskab til godkendelse 
•4 Gennemgang af områdets tilstand ud fra NCC’s syn 
•5 Forslag fra bestyrelsen 
•6 Forslag fra medlemmerne 
•7 Godkendelse af budgetforslag, vedligeholdelseplan og medlemskontingent for det kommende år 
•8 Valg af medlemmer til bestyrelsen (ingen på valg) 
•9 Valg af formand (ikke på valg) 
•10 Evt. tiltag mod kriminalitet i området 

 

Punkt 1: Jens C hristian Olsen valg som dirigent og Christian Søhoel som referant. 

Punkt 2: Lennart Søgård-Høyer redegjorde for bestyrelsens arbejde siden den stiftende generalforsamling, hvilket 
omfattede:  

 • 8 møder i bestyrelsen inklusiv 2 med syn i området. 
 • Vejgennemgang med NCC 
 • 2 telefonmøder med kommunen 
 • 1 møde i fælles vejlaug arrangeret af grundejerforeningen 
 • Etablering af hjemmeside 
 • Kontakt til Københavns Energi samt Center for Park & Natur  

En deltager tilføjede, at der også var blevet foretaget de første reperationer på Rørmosevej. Lennart supplerede med 
oplysninger omkring dette, som var udsprunget af et påbud fra kommunen vedr. et par huller i vejen. Der var blevet 
indhentet 3 tilbud i prisklassen 3.000 – 10.000 eksklusiv moms, og det billigeste blev valgt. 

Punkt 3: Peter Borst Nissen var forhindret, så en gennemgang af indtægter og udgifter blev fremlagt af Lennart. Da alle 
poster først hører til næste års regnskab, er der ikke udarbejdet et regnskab. Vejlaugets indestående er pt. 31.186 kr. 

Jens Christian Olsen mindede kort om, at kontingentet for 2008 var nedsat fra de oprindelige 1500 kr til 750 kr,  da 
vejlauget var kommet senere igang med arbejdet end planlagt. 

Punkt 4: Lennart Søgård-Høyer præsenterede hvad han kaldte en ’Fotografisk vandring i området’, som var lavet med 
udgangspunkt i den viden der fremkom ved vejsyn med NCC i marts måned 2009. 

Fremvisningen startede med eksempler fra Københavs kommunes krav til vedligeholdelse af veje og lignende, som gav 
eksemepler på hvad god/mangelfuld vedligeholdelse af eksempelvis cyklesti, fortorv, hække og træer, kantsten, 
overkørsler, riste og kørebaner i følge kommunen vil sige.  

Dernæste blev der vist detaljerede billeder fra samtlige veje i vejlauget, og en række kommentarer blev knyttet til disse. 

Eksempler fra Engblommevej: 

• Forkert fald på kørebanen ved kunstnerhusene samt manglende rensning af kant langs 
kantsten bevirker af regnvand ikke ender i kloarken. 

• Lap på hjørnet af Engblommevej/Rørmosevej ikke udbedret korrekt og fremstår nu 
uden et egentligt slidlag. 

 • Fortorve som er helt vokset til. 
 • Asfalt som er revnet. 
 • Tilstoppet brønd og muligivs en lunke. 

• Flere steder er kantsten og fortorv kørt ned af rennovationsbiler, f.eks. hjørne af 
Engblommevej og Ved Vigen. 

Eksempler fra Ved Vigen: 
 • Stor del af vejsiden ned mod mosen er vokset til. 



 • Asfalt nedbrudt mange steder, bl.a. ud for Emdrup Kirke. 
 • Slidlag mangler en del steder 
 • Større område med lunke, muligvis vandrør som er utæt. 
 • Hjørnet af Ved Vigen og Rørmosevej er helt sandet til. 

Supplerende bemærkning; Københavns kommune har meldt ud, at de vil udbedre en 
del af det stykke der vender ned mod mosen når budgettet for 2009 er på plads. 

Eksempler fra Rørmosevej: 
• Fortorv op mod Frederiksborgvej ikke egnet til parkering og derfor ødelagt, og i øvrigt 

uvist hvem der har optegnet parkeringsbåsene. 
 • Gamle kantsten næsten væltet flere steder. 

• Generelt er slidlaget så medtaget, at det skal renoveres indefor 2-3 år, med mindre der 
skal laves en total renovering af vejen. Prisforskellen spænder umiddelbart fra omkring 
20-30.000 kr for rennovering af slidlag til 200 – 300.000 kr for en omfattende 
rennovering. 

 • Igen flere eksempler på mulige lunker. 
Eksempler fra Rismosevej: 

 • Jordfortorv og beplatning vokset ud på vejen 
 • Brønd i sving ned mod mosen stoppet til 
 • Kantsten kørt ned + brønd 
 • Kraftig beplatning ved klubhus 
 • Forkert fald på den sidste del af vejen 
 • Rennovationsbiler vender på den lille plads og ødelægger derved slidlaget og kantsten. 

Denne gennemgang medførte bl.a en diskussion omkring hvad bestyrelsens opgaver er og skal være, og om det f.eks. 
skal være bestyrelsens arbejde, at minde den enkelte grundejer om at holde deres del af vejarealet. Dette var der ikke 
stemning for.   
Genrelt var generalforsamlignen imponeret om det store billedmateriale, men samtidigt også en smule overrasket over 
den generelt dårlige stand som faktisk alle vejene er i.     
Spørgsmål om bestyrelsen kender til kommende arbjeder i området, hvortil Lennart svarede, at DONG har planlagt 
nedgravning af kabler sidst i 2010 / først 2011. 
Forslag omkring offentliggørelse af oversigt over vejlaugets medlemmer på hjemmesiden, hvilket der var opbakning til. 
Lennart præsenterede bestyrelsens syn på en ’fælles enhed’ og hvad dette kan medføre.  
 
Punkt 5: Bestyrelsen foreslår at prøve at få kommunens accept af en samlet plan for området. Dette skal kunne lykkes 
indenfor næste år. 
Kontingent fastsættes til 1500 kr. 
Sikring af formue: Bestyrelsen vil se tiden an og arbejder hen mod at få flere medlemmer, før en beslutning tages næste 
år.   
 
Punkt 6:  Ingen 

Punkt 7: De fremlagte forslag fra bestyrelsen blev godkendt og følgende prioritering af opgaver blev fremhævet: 

1. prioritet: Kortsigtede og helt nødvendige udbedringer 
2. prioritet: Arbejde med en langsigtet plan i samarbjede med kommunen. 
 
Punkt 8:  Ingen på valg, bestyrelsen fortsætter 

Punkt 9:  Ikke på valg, formanden fortsætter 

Punkt 10:  En kort diskussion af, om det kunne være vejlaugets opgave at medvirke til præventive tiltag mod 
kriminalitet i området. Det blev vedtaget, at vejlauget i sidste del af 2009 tager initiativ til et fællesmøde med politiet, 
som normalt gerne fortæller om hvad den enkelte borger kan gøre. Yderligere var der stemning for at oprette en blog på 
vejlaugets hjemmeside, hvor dårlige erfaringer med indbrud og lignende kan registreres. 


